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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért felelős miniszter

Az interpelláció címe: "Miként képzeli el a kormány az Eötvös Loránd Kutatóhálózatok 
jövőbeni működését? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A tavaszi ülésszak végén a kormány rohamtempóban fogadtatta el a Parlamenttel a Magyar 
Tudományos Akadémia intézeteinek elcsatolását és új intézményi keretének kialakítását, az 
Innovációs és Technológiai Minisztérium felügyelete alá kerülő Eötvös Loránd Kutatóhálózat 
létrehozását. Mindezt óriási mértékű hazai és a nemzetközi szakmai tiltakozások ellenére tette, arra 
hivatkozva, hogy a kialakítandó új szervezeti keret sokkal hatékonyabb működést fog biztosítani a 
kutatóintézetek számára. Azonban három hónap elteltével sem látni semmi nyomát az ELKH intézet
célirányos működésének: tevékenysége átláthatatlan, kaotikus, nincs sem alapító okirata, sem 
szervezeti és működési szabályzata.

Valójában cask annyi történt, hogy az akadémiai intézetek formálisan ugyan átkerültek az Eötvös 
Lóránt Kutatóhálózat szervezeti egységébe, de ez nem hozott semmiféle változást a kutatóintézetek 
tevékenységében, a kutatómunka jelenleg is ugyanúgy folyik, ahogyan eddig (ahogyan ezt több ott 
dolgozó is megerősítette). Ezért aztán nem világos, hogy miért volt szükség a kutatóhálózat 
erőszakos bedarálására, ráadásul rohamléptékben.

Sokkal aggasztóbb és egyben valószínűbb, hogy nem állt rendelkezésre kidolgozott terv arra, 
miként képzelik el a kutatóhálózat jövőbeni tevékenységét az ELKH fenntartása alatt. Maróth 
Miklósnak, az intézet vezetésében betöltött tevékenysége eddig abban merült ki, hogy küldött egy 
levelet a Tudományos Dolgozók Demokratikus Szakszervezetének, amelyben gyakorlatilag 
töredelmesen bevallotta, hogy nem ismeri a rendszert, ellenben saját tudatlansága mellett legalább 
még jól meg is vádolta a kutatókat, hogy sok pénzért nem csinálnak semmit.



Arról lehet tudni, hogy januárban kezdi meg működését a Nemzeti Tudománypolitikai Tanács, 
melynek feladatai közé fog tartozni a pénzügyi alapok felhasználásának megszabása. Ez azt is 
jelentheti, hogy a radikálisabb változások ekkortól lépnek életbe.

Tisztelt Miniszter Úr!

A kutatóhálózat nélkül maradt MTA-nak továbbra is kiemelt feladata a tudomány népszerűsítése, az
alapvető gazdasági és társadalmi célok megvalósításának elősegítése. A jelenlegi megcsonkított 
formájában hogyan képzelhető el és miként garantálható, hogy a tudományos élet e kiemelkedő 
jelentőségű platformja elláthassa alapvető funkcióit és célkitűzéseit, ha nem rendelkezhet saját 
kutatóhálózat felett?

Miként képzeli el a kormány az ELKH jövőbeni működését? Várhatóan milyen kutatás-fejlesztési 
és innovációs stratégia mentén fog tevékenykedni az intézet? Mikorra várható az intézet szervezeti 
és működési szabályzatának létrehozása?
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